



မတ်လ ၂၇-၂၈ ရက်နေ့များတွင် သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်အတွင်းရှိကျေးရွာများအား အာဏာသိမ်းစစ်တပ်မှ လေယာဉ်ဖြင့်ဗုံးကျဲပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုအပေါ်သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

မတ်လ ၂၉ ရက်၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်

အာဏာသိမ်းစစ်တပ်သည် ၎င်းတို့၏တပ်မတော်နေ့ဖြစ်သည့် မတ်လ၊ ၂၇ ရက်၊ ၂၀၂၁ နေ့ တွင် စစ်အင်အားကိုပြသလိုသည့်သဘောဖြင့် ထိုနေ့ ညနေ ၃း၃၀ ခန့်တွင် သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ် အတွင်းရှိ ဒေပူနီ ကျေးရွာကိုရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် စုံစမ်းထောက်လှမ်းခဲ့ပြီးသည့်နောက် ည ၇း၃၀ အချိန်မှ ည ၁၂ နာရီအချိန်အထိ တိုက်လေယာဉ်နှစ်စီးကို လျှင်မြန်စွာမောင်းနှင်ပြီး လေယာဉ်ပစ်ဗုံးကြီး ၉ လုံး အပါအဝင် ဗုံးကျဲပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်းများကြောင့် ရွာသား ၃ ဦးသေဆုံး၊ ၇ ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး အဆောက်အဦများစွာ ပျက်စီးခဲ့သည်။ ၂၈ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီဝန်းကျင်တွင် ဒေပူနီရွာအနောက် မြောက်ဖက် ၁၂ မိုင်အကွာရှိ တခေါ်တိုဘောရွာနှင့် အနီးတဝိုက်တွင် ဗုံးကျဲတိုက်ခိုက်ခဲ့သလို ညနေပိုင်း ၃ နာရီဝန်းကျင်တွင် အာဏာသိမ်းစစ်တပ်၏တိုက်လေယာဉ် ၄ စီးသည် ဒေပူနီရွာကို ဖြတ်သန်းပျံသန်း သွားပြီး နယ်စပ်ရှိ သံလွင်မြစ်ဖက်သို့ဦးတည်ပျံသန်းသွားသည်ကို ဒေသခံများတွေ့ရသည်။ ထို့နောက် သံလွင်မြစ်ကမ်းပေါ်ရှိ မယ်နူထာရွာနှင့် သီးကော်ထာနေရာများကို ဗုံးကျဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ပြန်သည်။

ယခုကဲ့သို့ တိုက်ခိုက်ရေးလေယာဉ်များဖြင့် လျှပ်တပျက် ဗုံးကျဲပစ်ခတ်မှုများကြောင့် အာဏာသိမ်း စစ်တပ်စခန်းနှင့်နီးသော အချို့ရွာများရှိဒေသခံများမှာ လွတ်ရာတောထဲသို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရ ပြီး သံလွင်မြစ်ကမ်းဘေးရှိ မယ်နူထာ၊ အူးဝဲကလိုး နှင့် အီးတူထာကျေးရွာမှ ဒေသခံများမှာ သံလွင်မြစ် တစ်ဖက်ကမ်းရှိ ထိုင်းနိုင်ငံဘက်ခြမ်းသို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြရသည်။ လက်ရှိအခြေအနေတွင် ဆက်သွယ်ရေးများပြတ်တောက်ခြင်းကြောင့် ထိခိုက်သေကြေပျက်စီးမှုများနှင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင် နေရသူအရေအတွက်အတိအကျကို အတည်ပြုနိုင်ရန်အခက်အခဲရှိနေသည်။ ဒေသတွင်းလူထုအခြေပြု လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၏ဖော်ပြချက်အရ ရွာသူရွာသား ၃၀၀၀ ခန့်သည် သံလွင်မြစ်ကိုဖြတ်ပြီး တဖက် ကမ်းထိုင်းနိုင်ငံဖက်သို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသည်။ ယခုကဲ့သို့ လေယာဉ်ဖြင့် ဗုံးကျဲတိုက်ခိုက်ခြင်း များ မဖြစ်ပွားမှီကတည်းက အာဏာသိမ်းစစ်တပ်သည် ကရင်ကျေးရွာများထဲသို့ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်မှုများကြောင့် ရွာသူရွာသားထောင်နှင့်ချီကာ အိုးပစ်အိမ်ပစ်ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ကြခဲ့ရသည်။ ယခုကဲ့သို့ လေယာဉ်ဖြင့်ပါ ဗုံးကျဲတိုက်ခိုက်ခြင်းကြောင့် အခြေအနေများပိုမိုဆိုးရွားလာနိုင်ပြီး၊ သေ ကြေပျက်စီးမှုများ ထပ်မံဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည်ဟုခန့်မှန်းရသည်။

ပြည်သူ့အာဏာကိုမတရားသိမ်းပိုက်လုယူထားသော အာဏာသိမ်းစစ်တပ်သည် မိမိတို့ ဌာနေတိုင်းရင်းသားများဒေသများတွင် နယ်ချဲ့တပ်စွဲထားပြီး အမျိုးမျိုးဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်သတ်ဖြတ်နေသည်မှာ မြန်မာပြည်နိုင်ငံရေးခေတ်အဆက်ဆက်မှ ယခုလက်ရှိ အချိန်ကာလအထိ ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်အတွင်းရှိ ဒေသခံဌာနေတိုင်းရင်းသားလူထုများမှ အာဏာသိမ်းစစ်တပ်နှင့်တကွ ပြည်တွင်းပြည်ပသက်ဆိုင်သူများအားလုံး ချက်ချင်းသိရှိလုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် အောက်ပါအတိုင်း ထုတ်ပြန်ကြေငြာလိုက်ပါသည်။

- အာဏာသိမ်းစစ်တပ်မှ ဌာနေတိုင်းရင်းသားဒေသအတွင်း လေယာဉ်ဖြင့် ဗုံးကျဲတိုက်ခိုက်မှုများနှင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်မှုများကို ချက်ချင်းရပ်တန့်ရန်၊ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို ချက်ချင်းရပ်တန့်ရန်၊ ၎င်းတို့၏တပ်စခန်းများ ကျွန်ုပ်တို့ဒေသအတွင်းမှ အမြန်ဆုံးပြန်လည်ထွက်ခွာသွားရန်၊
- စစ်ဘေးမှထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသော ဒေသခံပြည်သူလူထုများအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုအကူအညီများကို ထိရောက်စွာကူညီပံ့ပိုးပေးရန်၊
- ပြည်သူ့လူထုထံမှ မတရားသိမ်းပိုက်ထားသောအာဏာများကို အရပ်သားအစိုးရဆီသို့ပြန်လည်အပ်နှင်းပြီး တန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်အပြည့်အဝရှိသော ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကို အမြန်ဆုံးဖော်ဆောင်တည်ဆောက်ရန်၊
- အာဏာသိမ်းစစ်တပ်၏ မင်းမဲ့စရိုက်နှင့်ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်မှုများယခုထက် ပိုမိုကြီးမားများပြားလာခြင်းမရှိအောင် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝန်းမှ အရေးတကြီးဝိုင်းဝန်းတားဆီးဆောင်ရွက်ပေးရန်။ ထို့ပြင် အာဏာသိမ်းစစ်တပ်၏ချိုးဖောက်မှုများကို နိုင်ငံတကာခုံရုံးတွင် စစ်ဆေးအရေးယူနိုင်ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးယန္တရားများ ဖွဲ့စည်းပို့ဆောင်ရန်၊ နှင့် အာဏာသိမ်းစစ်တပ်၏လက်နက်ခဲယမ်းဝယ်ယူခွင့်ကို ပိတ်ပင်တားဆီးရန် ၊ စသည်များအတွက် UN Security Council resolution မှ ဆောင်ရွက်ပေးရန်။

ဆက်သွယ်ရန်

စောသူးဘီး +48728027952 (Signal or WhatsApp)

နော်ဝါးခူရှိုး +66861182261

